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Vážení spoluobčané, 
 v rukou dřímáte poslední číslo letošního zpravodaje. Za pár dnů se stávající rok nachýlí ke svému konci            
a začne nám nový rok 2024. Hned na úvod bychom se zastavili u akce, která se začala letos v lednu                
na jednání zastupitelstva a zakončena byla 2.12.2023.  
 Musíme říci, že se zatím žádná z akcí, kterou jsme za téměř 5 let ve vedení obce uskutečnili, nesetkala         
s tolika pozitivními ohlasy tak, jako právě vybudování obecního betlému, altánu a rostlého vánočního 
stromečku. Všechny reakce samozřejmě nejsou pouze pozitivní, ale na to už si člověk v životě zvykl. Protože 
věříme v to, že betlém bude mít dlouhodobější dosah, rádi bychom vás seznámili s celým životním příběhem 
našeho nádherného betlému. Příběh se začal psát loni v období kolem Vánoc, kdy zastupitel Michael Vondál 
přišel s nápadem, že by rád vybudoval v obci betlém. S myšlenkou mít v obci pod vánočním stromečkem 
betlém, jsme si nějakou dobu už pohrávali, nicméně pořád se to odsouvalo. Teď se ale 2 myšlenky potkaly      
a tak se domluvilo, že Michael udělá na zastupitelstvu ostatním zastupitelům „přednášku“ o tomto svém 
nápadu. To se odehrálo hned v lednu na prvním letošním zasedání zastupitelstva. Jeho nápad se setkal           
s pozitivními reakcemi a tak Michael začal plánovat akci, na níž by se betlém vyřezával. Dřevosochání, jak 
akci pojmenoval, se uskutečnilo v naší obci v červnu. Ještě před tím, počátkem května, jsme v parku              
na starém hřbitově vysadili nový vánoční strom, jedli plstnatoplodou. Dřevosochání jsme podrobně 
popisovali   v minulém zpravodaji, pro ty z vás, co jste nečetli minulé číslo, šlo o 4-denní akci, kde 5 sochařů 
vyřezávalo postavy betlému. Celkem z dubového stromu (který mimochodem vyrostl v lese na Vyškovsku) 
vyřezali 6 postav, oslíka, ovečku a kometu. Akce byla hojně navštěvována veřejností, dětmi z MŠ a ZŠ,        
pro které byl připraven poutavý program. Z tohoto místa patří velké poděkování všem, kdo se do akce 
dřevosochání zapojili. Byla to premiéra a akce dopadla na výbornou. 
 Jelikož by ale byla škoda sochy umístit jen tak pod stromečkem, rozhodli jsme se na jaře, ještě                 
před socháním, vybudovat altán, který by zajistil kryté zázemí pro betlém. Altán se začal realizovat v parku    
na starém hřbitově na přelomu října a listopadu letošního roku. Na altán se nám podařilo získat dotaci      
100 000,- Kč od Nadace Via. Tato dotace měla svá pravidla, do realizace museli být zapojeni občané naší 
obce. Proto jsme se snažili zapojit řemeslníky z obce, dále členy spolků, zejména skauty a hasiče,               
kteří pomohli s nátěry dřevěných trámů a palubek. Na výstavbě se podílel nejvíce Michael a Milan Vondálovi,       
p. Vojtěch Zouhar starší, kluci ze Stemdu, Petr Mikoláš + kluci Musilovi. Altán je tak ukázkou šikovnosti lidí 
žijících v Lipovci! Zapojením právě našich spoluobčanů došlo ke splnění jednoho z cílů a úkolů Nadace Via,  
a sice zapojení lidí žijících v místní komunitě, kteří společně vybudují něco, co bude sloužit ostatním.  
 2. prosince, právě v „1. adventní sobotu“, jsme slavnostně všechno rozsvítili, pan farář požehnal a posvětil. 
Také se patří poděkovat právě jemu, který nám byl nápomocen nejen při rozsvícení, ale i během výstavby 
altánu, pomohl s ubytováním řezbářů při dřevosochání,… Rozsvícení obohatily svým kulturním programem 
děti z naší MŠ a ZŠ, dětem a jejich učitelskému doprovodu, směřuje veliké poděkování, že všechno zvládli. 
Podmínky při jejich vystoupení byly totiž extrémní, takové počasí jsme na rozsvícení snad nikdy nezažili, 
děti byly ale statečné a s rozmary počasí se profesionálně vyrovnaly. Nutno říci, že počasí jenom dokreslilo 
celou letošní akci, vypadalo to opravdu jako v Ladovské zimě, což je vidět i na fotkách. Poděkovat je nutné 
také kuchařkám, hasičům a rovněž dětem a paním učitelkám ze ZŠ za napečení cukroví, a všem ostatním, 
kdo přispěli k tomu, že letošní rozsvícení se mohlo konat na novém místě. 
 A výsledek téměř celoročního snažení? Dle vašich reakcí perfektní, což nás nesmírně těší! Doufáme,          
že jsme všechny příjemně naladili na startu adventu. Jak o sochání, tak i o Lipoveckém obecním betlému,    
se můžete dokonce dočíst v Blanenském deníku. Na další ročník sochání se můžete těšit i v příštím roce, 
termín je již známý 19. – 22.6.2024.  

Krásného betlému se též dočkaly i děti v MŠ. Zrealizoval jej Kamil a Lenka Němcovi, za což jim patří velký 
dík. Můžete se na něj přijít podívat do zahrady MŠ. 
 V kostce další dění, které se v posledním období událo: na podzim se rozběhly práce na vybudování dětské 
skupiny v prostorách základní školy. Nastaly však komplikace, proto jsme pro jistotu posunuli otevření 
skupiny až na březen 2024. Hledáme chůvu do této skupiny - zájemkyně se mohou blíže informovat               
na obecním úřadě. Na OÚ se také mohou obrátit rodiče pro přihlášení svých dětí do dětské skupiny. 
 Po několikaměsíčních urgencích se konečně upravilo dopravní značení na křižovatce u Kojálu. Kéž by tato 
úprava přinesla větší bezpečnost do tohoto krizového úseku. 
 V podzimních měsících proběhlo prořezání stromů okolo příjezdové cesty k Marianínu, stromů                         
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okolo hřbitova a dalších stromů po obci. 
 Na prosincovém jednání zastupitelstva bychom měli schválit smlouvu o financování projektu na ČOV         
a kanalizaci v obci. Poté by se měly rozběhnout projekční práce na této akci. 

Naším novým obecním betlémem jsme začali příspěvek a také ho jím zakončíme - přijměte naše srdečné 
pozvání k novým jesličkám, přijďte se sem se svými blízkými podívat a nachvíli se zastavit a zamyslet        
nad smyslem Vánoc. Do nadcházejícího, přestupného, roku 2024 si všichni přejme zejména zdraví, buďme  
na sebe ohleduplní a plni pochopení a především dobré nálady! 

Ondřej Zouhar, Zbyněk Kopřiva 
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Výpis usnesení z 9. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 22.8.2023 od 18:00 
hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 22.8.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje hospodaření obce Lipovec k 30.6.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 2 (Ing.Uzel, Bc.Kopřiva) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Tělocvičné jednotě Sokol Lipovec v roce 2023           
z rozpočtu obce Lipovec ve výši 180.000,- Kč na rekonstrukci tribuny sportovního areálu Lipovec,                  
při předpokládaných výdajích 370.000,- Kč – 48,65 %. Pouze za předpokladu obdržení dotace na tuto akci    
od Jihomoravského kraje ve výši 180.000,- Kč. Vlastní zdroje Tělocvičné jednoty Sokol Lipovec ve výši 
10.000,- Kč. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Tělocvičné jednotě Sokol Lipovec v roce 2023           
z rozpočtu obce Lipovec ve výši 50.000,- Kč na činnost mládežnických družstev (přípravky, žáků a dorostu), 
při předpokládaných výdajích 80.000,- Kč – 62,50 %.  
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Tělocvičné jednotě Sokol Lipovec v roce 2023           
z rozpočtu obce Lipovec ve výši 40.000,- Kč na zpracování projekčního a konstrukčního řešení (statika) 
dokumentace pro stavební povolení na akci „Oprava havarijního stavu opěrné zdi fotbalového hřiště“,         
při předpokládaných výdajích 67.000,- Kč – 59,70 %.  
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Lipovec v roce 
2023 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 15.321,- Kč na zabezpečení soutěže MLADÝCH HASIČŮ okrsku 
Jedovnice,  při předpokládaných výdajích 20.428,-  Kč – 75 %. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

ZASTUPITELSTVO OBCE
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Usnesení č. 7/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace organizaci Junák – český skaut, středisko Jedovnice, 
z.s. v roce 2023 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 25.000,- Kč na skautskou činnost v Lipovci,                             
při předpokládaných výdajích 25.000,-  Kč – 100 %. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 2 (Bc.Kopřiva, Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Českému zahrádkářskému svazu Lipovec v roce 
2023 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 14.400,- Kč na Kulturní a společenské akce a vybavení moštárny,         
při předpokládaných výdajích 18.000,-  Kč – 80 %. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 9/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Českému svazu žen z.s. Brno v roce 2023 z rozpočtu 
obce Lipovec ve výši 23.500,- Kč na kulturní a společenské vyžití dětí i občanů Lipovce, při předpokládaných 
výdajích 27.900,-  Kč – 84,23 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 10/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Svazu tělesně postižených v ČR, MO Lipovec v roce 
2023 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 14.560,- Kč na volnočasové aktivity,  při předpokládaných výdajích 
18.200,-  Kč – 80 %. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 11/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo ze dne 31.3.2022 uzavřené mezi obcí 
Lipovec a STEMD s.r.o. na akci „Dolní autobusové zastávky, Lipovec“ s tím, že se posunuje termín dokončení 
akce na 12/2024. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 12/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo ze dne 30.1.2023 uzavřené mezi obcí 
Lipovec a STEMD s.r.o. na akci „Lékárna Lipovec – odloučené pracoviště pro výdej léčivých přípravků“ s tím, 
že se posunuje termín dokončení akce na 12/2024. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 13/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje prodej částí pozemku parc. č. 52/13 v k.ú. Lipovec u Blanska, nově 
označených jako pozemky parc. č. 52/52, ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 9 m2 a parc. č. st. 578, 
zastavěná plocha, o výměře 23 m2, v souladu s geometrickým plánem č. zak. 915-214/2022 ze dne 16.7.2022, 
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vypracovaným GEODEZIÍ PLCH s.r.o., a to paní Jitce Němcové, bytem xxxxxxxxxxx, a paní Jitce Musilové, 
bytem xxxxxxxxxxxxxxxxxxx, s tím, že paní Jitka Němcová nabude na prodávaných pozemcích 
spoluvlastnický podíl ve výši ideální 5/6 vzhledem k celku a paní Jitka Musilová nabude na prodávaných 
pozemcích spoluvlastnický podíl ve výši ideální 1/6 vzhledem k celku. Cena za 1 m2 prodávaných pozemků 
činí 220 Kč. Záměr na prodej pozemků byl schválen na jednání Rady obce Lipovec dne 30.5.2023 a byl 
vyvěšen na fyzické i elektronické úřední desce Obecního úřadu Lipovec od 12.7.2023 dosud. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 14/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec revokuje usnesení Zastupitelstva obce Lipovec č. 2/5/ZO, 3/5/ZO, 4/5/ZO,       
5/5/ZO, 6/5/ZO a 7/5/ZO přijatá na zasedání Zastupitelstva obce Lipovec dne 24.1.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 15/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s panem Martinem Kubešem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2023 s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 110,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2023 dle výkazu předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Martin Kubeš) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 16/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Štěpánem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2023, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 110,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2023 dle výkazu předloženého velitelem JSDH.  
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Štěpán Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 17/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Štěpánem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na práci strojníka ZJ SDH v roce 2023, v rozsahu 6 hod./rok a odměnou        
1000,- Kč/rok. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 2023 dle výkazu 
předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Štěpán Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 18/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s panem Michaelem Vondálem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2023, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 110,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2023 dle výkazu předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Michal Vondál) 
Usnesení bylo schváleno.
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Usnesení č. 19/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Ondřejem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2023, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 110,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2023 dle výkazu předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 20/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Ondřejem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na práci strojníka ZJ SDH v roce 2023, v rozsahu 6 hod./rok a odměnou        
1000,- Kč/rok. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 2023 dle výkazu 
předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 21/9/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 6 ke smlouvě o dílo ze dne 28.8.2017 mezi obcí 
Lipovec a STEMD s.r.o. na akci „Inženýrské sítě Doleželová-Tejl“ s tím, že se zvyšuje cena díla o částku           
1 873 548,- Kč včetně DPH – prodloužení kanalizace. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Výpis usnesení z 10. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 24.10.2023            
od 18:00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 
24.10.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec vydává Obecně závaznou vyhlášku obce Lipovec o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství. Účinnost vyhlášky se stanovuje na 1.1.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec vydává Obecně závaznou vyhlášku obce Lipovec o místním poplatku ze psů. 
Účinnost vyhlášky se stanovuje na 1.1.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.
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Usnesení č. 4/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec vydává Obecně závaznou vyhlášku obce Lipovec o nočním klidu. Účinnost 
vyhlášky se stanovuje na 1.1.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec vydává zrušovací vyhlášku o pořádání hudebních produkcí. Účinnost vyhlášky 
se stanovuje počátkem patnáctého dne následujícího po dni jejího vyhlášení. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec vydává zrušovací vyhlášku o úpravě zásobování pitnou vodou. Účinnost 
vyhlášky se stanovuje počátkem patnáctého dne následujícího po dni jejího vyhlášení. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 7/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Plán inventarizace majetku obce Lipovec k 31.12.2023, Plán inventur 
obce Lipovec k 31.12.2023 a Příkaz starosty 1/2023 k zajištění inventarizace majetku obce k 31.12.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje „Program pro poskytování dotací nebo návratných finančních 
výpomocí“ z rozpočtu obce Lipovec pro rok 2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 9/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo ze dne 29.3.2023 „Lipovec, přechod  
pro pěší“ s tím, že se mění doba ukončení plnění na 12/2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 10/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Návrh dodatku č. 2 k dohodě o spolupráci ze dne 12.7.2021 mezi obcí 
Lipovec a stavebníky – paní Zuzanou Doleželovou, bytem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxx a panem Martinem 
Krškou, bytem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, kde dochází ke změně termínu závazku obce vybudovat inženýrské 
sítě v této lokalitě. Původní termín do 31.12.2023, v návrhu dodatku je termín 31.12.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno.



|     |9

Usnesení č. 11/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Návrh dodatku č. 2 k dohodě o spolupráci ze dne 21.6.2021 mezi obcí 
Lipovec a stavebníkem Antonínem Pytlíčkem, bytem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, kde dochází ke změně termínu 
závazku obce vybudovat inženýrské sítě v této lokalitě. Původní termín do 31.12.2023, v návrhu dodatku je 
termín 31.12.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 12/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Návrh dodatku č. 2 k dohodě o spolupráci ze dne 28.6.2021 mezi obcí 
Lipovec a stavebníky, manžely panem Petrem Knoflíčkem a paní Romanou Knoflíčkovou, oba bytem 
xxxxxxxxxxxxxxxxxx, kde dochází ke změně termínu závazku obce vybudovat inženýrské sítě v této lokalitě. 
Původní termín do 31.12.2023, v návrhu dodatku je termín 31.12.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 13/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Návrh dodatku č. 2 k dohodě o spolupráci ze dne 14.6.2021 mezi obcí 
Lipovec a stavebníky, manžely Ing. Jindřichem Tejklem a paní Žanetou Tejklovou, oba bytem xxxxxxxxxxxx, 
kde dochází ke změně termínu závazku obce vybudovat inženýrské sítě v této lokalitě. Původní termín        
do 31.12.2023, v návrhu dodatku je termín 31.12.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 14/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Návrh dodatku č. 7 ke smlouvě o dílo mezi Obcí Lipovec                         
a STEMD s.r.o. ze dne 28.8.2017 na akci „Inženýrské sítě Doleželová-Tejkl“. Mění se termín ukončení díla 
(původně 12/2023) na 12/2024 a cena díla na 4 671 962,41 Kč bez DPH. Přílohou č. 1 tohoto dodatku je 
rozpočet na prodloužení jednotné kanalizace a přílohou č. 2 tohoto dodatku je rozpočet na místní 
komunikaci a veřejné osvětlení. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 15/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje odkup id. 1/8 pozemku parc.č. 1087 orná půda od paní Pavlíny 
Musilové, xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx za cenu 9 445,- Kč s tím, že poplatek za vklad uhradí obec.  
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 16/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Spolku Vápeníček v roce 2023 z rozpočtu obce 
Lipovec ve výši 16.000,- Kč na uspořádání koncertu skupiny Devítka v místním kostele, při předpokládaných 
výdajích 20.000,- Kč – 80 %. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.
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Usnesení č. 17/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi obcí Lipovec a STEMD s.r.o. na akci 
„Altán v parku, Lipovec“. Termín zhotovení 10/2023-06/2024. Cena díla 420 192,- Kč včetně DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 18/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi obcí Lipovec a STEMD s.r.o. na akci 
„Dětská skupina při ZŠ Lipovec“. Termín zhotovení 10/2023-06/2024. Cena díla 1 305 361,- Kč včetně DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 19/10/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opatření č. 7 v hospodaření obce Lipovec v roce 2023. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

ŠACHOVÝ KLUB GARDE LIPOVEC 
ŠACHOVÝ KLUB GARDE LIPOVEC V NOVÉ SEZÓNĚ 

Do sezóny 2023/2024 jsme vstoupili se třemi družstvy. „Áčko“ bojuje v KP1 a po 3 kolech je se ziskem          
7 bodů na skvělém 3. místě! Kapitánem je David Ševčík a zatím nejúspěšnějším hráčem Martin Pokladník, 
který u nás hostuje ze Sloupu a podařilo se mu 2× zvítězit a jednou remízovat. 

„Béčko“ pod vedením kapitána Milana Ševčíka nás reprezentuje v KP2 a také zde nám začátek sezóny vyšel 
znamenitě. Po odehraných 4 kolech máme na svém kontě 10 bodů, což nás řadí na 2. místo za vedoucí 
Blansko! Právě tohoto soupeře přivítáme v příštím kole na domácí půdě… Zatím se nejvíc daří Zdenku 
Hlouškovi, který oba zápasy, v nichž nastoupil, vyhrál. Petr Krejčí a Luboš Ševčík získali 2,5 bodu ze 4 partií. 

„Céčko“ nastupuje v okresním přeboru a po neúplném 4. kole mu patří 4. místo za 2 výhry a 2 porážky. 
Kapitánem je Viktor Vyskočil a zatím nejúspěšnějšími hráči Jan Kovařík, František Krejčí a Martin Kratochvíl 
(1,5 bodu za 2 zápasy). 

Kromě soutěžních zápasů pořádáme i tradiční turnaje jednotlivců. Všichni zájemci jsou zváni na úterý     
26. 12. 2023, kdy ve spolkové místnosti domu služeb proběhne Štěpánský šachový turnaj. Začíná se ve 13.30 
hodin. A v sobotu 9. 3. 2024 pořádáme v místní sokolovně již 28. ročník Okresního šachového turnaje. 
Zúčastňují se jej i neregistrovaní hráči, tudíž i zde vás rádi přivítáme! 

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem našim příznivcům a sponzorům za podporu a popřát všem klidné  
a pohodové vánoční svátky a v roce 2024 co největší porci zdraví, štěstí, lásky a optimismu !!! 

Za ŠK GARDE Lipovec Luboš Ševčík
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VÝPISY Z OBECNÍ KRONIKY 
14. září 1937 zemřel první československý prezident Tomáš Garrigue Masaryk. Této významné osobnosti se     

v Pamětní knize obsáhle věnuje kronikář v úvodu  zápisu z roku 1937. Lipovec žil v té době rozsáhlou adaptací 
školy, která byla již zchátralá, potřebovala nutné opravy omítky, oken a podlah. Do obecního rozpočtu byla 
dána částka 80.000,- Kč, kterou si obec vypůjčila od místního Spořitelního a záloženského spolku. Mimo to 
obec zažádala o příspěvek na nouzové práce pro nezaměstnané a slíbeno jí bylo 23.000,- Kč. Opravy byly 
zahájeny o prázdninách, celá oprava byla prováděna obcí. Návrh na opravu a plány provedl architekt             
ing. Jaromír Roučka z Blanska, který celou stavbu vedl. Byla dána nová široká okna, fasáda, parketové podlahy, 
provedena kanalizace dvora, oprava hospodářských budov a zřízena předzahrádka. Na opravě školy se podíleli 
místní i přespolní řemeslníci, např. stolařské práce prováděli Bohuslav Musil a Jaroslav Sotolář, malířské práce 
Václav Ševčík (všichni z Lipovce), dále zde byli řemeslníci z Ostrova, Drahan, či Rychtářova, kteří prováděli 
parketářské, natěračské, zámečnické, kamnářské či klempířské práce. Nádenické práce prováděli nezaměstnaní 
nebo lidé, kteří si chtěli přivydělat. Celková částka za opravu činila 117.861,60 Kč. Zhruba 4,5 tis. nákladů 
pokryl výtěžek ze slavnosti otevření školy, darů a prodeje starých oken. Poněvadž přestavba školy nebyla       
do konce prázdnin hotova, učilo se začátkem září v místnostech staré školy u radnice a v sokolovně.                
Na 19. září byla ohlášena slavnost otevření znovuzřízené školy, ale pro smutek nad úmrtím T. G. Masaryka byla 
přeložena na 31. října s nezměněným programem. Skutečnost, že škola byla zadaptována během necelých tří 
měsíců, je obdivuhodné.  

V roce 1938 se nad naší vlastí začala stahovat mračna. Tak to doslova uvádí i tehdejší kronikář. Ten popisuje 
anšlus Rakouska nacistickým Německem, které si brousilo zuby i na Československo. 21. května byl povolán    
k mimořádnému vojenskému cvičení jeden ročník československých branců. Odešlo jich i několik z naší obce. 
23. září byla vyhlášena všeobecná mobilizace. Občané se také účastnili cvičení protiletecké obrany. 30. září se 
však Československo podvolilo Mnichovskému diktátu a ihned poté začali Němci obsazovat naše pohraničí. 
Obecní volby, které měly proběhnout v tomto roce, se nekonaly. Občané pochopili vážnost doby a upustili     
od všech předvolebních bojů. Byla sestavena jednotná kandidátka. Starostou se stal Jan Sedlák, rolník č. 45, 
náměstkem Tomáš Musil a radními Jan Sedlák, Karel Celý, Josef Král a František Sedlák z Marianína. 
Pokladníkem se stal Tomáš Zouhar. V roce 1938 přibylo několik nových domků – čp. 219, 220, 221, 222, 223      
a 224. Obec měla zájem o zřízení Újezdní měšťanské školy, protože Lipovec nepatřil do žádného újezdu. 
Újezdní školy v Jedovnicích a ve Sloupě další žáky nepřijímaly pro svoji vytíženou kapacitu. V lednu byla 
podána žádost, pořízeny plány a rozpočet, který měl činit 750.000,- Kč. Mělo se jednat o přístavbu směrem       
k (bývalému) školnímu hřišti. Poněvadž obec neměla finanční prostředky kvůli značně velkému rozpočtu, 
žádost byla zamítnuta.  
   

Jan Celý, kronikář 

HISTORIE OBCE
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ZŠ LIPOVEC
PODZIMNÍ UDÁLOSTI V ZÁKLADNÍ ŠKOLE 

Nový školní rok 2023/2024 byl za bohaté účasti rodičovské i prarodičovské veřejnosti slavnostně zahájen   
4. září v tělocvičně školy. Zvláště jsme přivítali prvňáčky a v 5. třídě nové žáky z Rozstání. Také                         
v pedagogickém sboru přibyly nové tváře (Mgr. Lenka Doleželová, Bc. Kateřina Tichá a Mgr. Ester 
Nejezchlebová). 

Po nutné prázdninové údržbě, důkladném úklidu a výzdobě tříd i ostatních školních prostor zasedli žáci 
opět do školních lavic. Na čtvrťáky čekala dokonce nově vytvořená třída s vybudovaným kabinetem pro třídní 
učitelku. Ihned jsme se pustili do intenzivní práce, 
kterou vedle moderně koncipované výuky v souladu 
se školním vzdělávacím programem OTEVŘENĚ       
A PŘÁTELSKY doplňuje i pestrá paleta nejrůznějších 
přínosných edukačních akcí a aktivit.  

V prvním školním měsíci - září - žáci 1. i 2. stupně 
absolvovali tradiční Sportovně branný den, kdy 
starší děti na různých stanovištích střílely                
ze vzduchovky, házely granátem na cíl, skákaly    
přes švihadlo a plnily další úkoly (vše v režii 
deváťáků). Přípravy programu pro prvostupňové děti 
se ujali žáci páté třídy. 

Nachystali pro ostatní řadu soutěží, kde děti 
získávaly cenné body do svých průkazů. 

Formou projektového dne jsme si opětovně 
připomenuli celoevropský Den jazyků. Každá třída 
zpracovávala materiály ke státům, se kterými Česká 
republika sousedí. Mezi očekávané výstupy byly 
zařazeny plakáty, obrázky, prezentace, příprava 
typických jídel, základní slovíčka v cizím jazyce, 
práce s mapou apod. 

V rámci regionálního sdružení škol CIRSIUM 
proběhl přespolní běh v Podomí, kde nejlepšího 
umístění dosáhla žákyně šesté třídy Adéla Jančíková 
(2. místo v kategorii III. a IV. - dívky 6. a 7. tříd). 

Nechyběly preventivní programy realizované          
ve spolupráci s Policií České republiky, a to Moje 
cesta načisto pro osmou třídu a Šikana a kyberšikana         
pro sedmáky. 

Ještě v září se uskutečnila cestopisná přednáška 
Kateřiny Steinerové o jejím prázdninovém 
poznávání severského Finska, jež byla určena nejen 
žákům školy, ale i lipovecké veřejnosti. 

Družinové děti využily teplého podzimního počasí   
k procházkám do lesa, kde stavěly domečky            
pro skřítky a poznávaly houby jedlé a nejedlé. Paní 
vychovatelky vytvořily dětem narozeninovou 
nástěnku. 

V říjnu si žáci 2. stupně významně rozšířili svoje 
kulturní obzory díky navštívenému divadelnímu 
představení klasické Jiráskovy hry Lucerna v Brně. 

Všichni žáci se dozvěděli spoustu zajímavých 
informací o daleké Indii na cestopisné přednášce 
ŠÍLENÁ INDIE v podání manželů Motani.
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Šesťáci pomyslně překročili Rubikon, když úspěšně reprezentovali školu v soutěži Překročení Rubikonu, 
která se uskutečnila v Jedovnicích.  Deváťáci získali velmi důležité informace o možnostech jejich dalšího 
studia na blanenském veletrhu středních škol. Vybraní žáci z 5. - 9.  třídy interaktivně zvládli olympiádu        
z mediální gramotnosti a osmáci s deváťáky besedovali o úskalích dospívání s kurátorem mládeže                    
z Městského úřadu Blansko. Žáci 5. třídy se zúčastnili vědomostní a sportovní soutěže Prosaď se, kde              
v konkurenci škol sdružení CIRSIUM obsadili      
3. místo.  

Následovala návštěva dopravního hřiště                
v Blansku, kde si mohli čtvrťáci vyzkoušet své 
dovednosti z dopravní výchovy. 

Naši nejmenší ochutnali pizzu upečenou               
v kamenné peci a prohlédli si zahradu manželů 
Burianových v Marianíně. 

 N e j dů l ež i tě j š í u d á l o s t m o d e r n í c h 
československých a českých dějin - vznik 
samostatného československého státu (28. 10. 
1918) - si žáci připomněli prostřednictvím 
celoškolního projektového dne, který dostal 
pojmenování HURÁ! MÁME REPUBLIKU! Žáci 
zhlédli na ČT Edu různá videa na toto téma, 
pracovali s mapou naší republiky, se státními 
symboly, vyšívali lipové listy, vypracovávali 
p r e z e n t a c e vče t ně p r a c o v n í c h l i s tů , 
vyhledávali pojmy v osmisměrkách, skládali 
puzzle, pracovali s omalovánkami i robotickou 
včelkou Bee-bot apod. Vše se dělo s ohledem 
na věk žáků. 

Poslední říjnový den se nesl hlavně               
na 1. stupni v duchu Halloweenské školy. Děti             
i učitelé ji zakončili společnou promenádou      
v maskách a soutěžemi v tělocvičně.  

Krásy podzimu žákům, zaměstnanců                        
i kolemjdoucím připomínala vkusná výzdoba 
školních oken, kterou postupně realizovali žáci 
se svými učiteli ve vhodných vyučovacích 
hodinách.  
Školní družina strávila jedno z říjnových 

odpolední v brněnském Brunu.  Malovala také 
podzimně laděné obrázky a využila větrného 
počasí k pouštění draků. 

Listopad zahájili sedmáci výukovým 
programem v adamovské základní škole             
v souladu s dříve navázanou spoluprací. 

Děvčata a chlapci z šesté třídy absolvovali 
p o d n ě t n o u p ř e d n á š k u o n e b e z p e č í                   
na internetu a jejich starší spolužáci z devítky 
vyslechli řadu cenných rad díky přednášce Sex, 
AIDS a vztahy. Obě důležité aktivity byly 
realizovány ve spolupráci s organizací ELIM 
Letovice.
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Ve spolupráci s Policií ČR proběhla akce pro naše nejmenší Zebra se za tebe nerozhlédne. Pro třeťáky byl 
připraven výukový program Šikana a kyberšikana spojený s prezentací a šesťáci absolvovali preventivní 
program Bezpečně v provozu. 

Páťáci přespali ve škole a užili si zároveň stezku odvahy s plněním úkolů. V rámci setkání s rodiči se 
prvňáci seznámili s kyjovským krojem, naučili se hodovou píseň i tanec pod vedením paní Aleny Migdalové.  

Děvčata a chlapci z druhé a šesté třídy byli účastníky zajímavého programu Hasík. 
Páťáci vyslechli přednášku Moderní je 

nekouřit a sedmáci Pravá tvář facebooku. 
Další významnou celoškolní listopadovou akcí 

se stal sběr starého papíru. Bylo odevzdáno 
celkem 9 618 kg. Z 1. stupně se umístili nejlépe 
třeťáci, kteří odevzdali celkem 2 956 kg,                
z 2. stupně nasbírala nejvíce 6. třída, a to             
1 804 kg papíru. K nejpilnějším patřily sestry 
Šenkovy, které odevzdaly celkem 2 735 kg 
papíru. Následovali sourozenci Uzlovi, 
Kolmačkovi, Elen Sedláková, Anna Štrossová, 
Tereza Pernicová a Kryštof Pernica. Děkujeme 
všem dětem, které se do soutěže zapojily             
a zajistily tak peněžní částku do fondu své třídy. 

Celý druhý stupeň se během listopadu pilně 
zapojil do přípravy vánočních přání na tradiční 
vánoční besídku a také vánočního cukroví                 
k příležitosti rozsvěcení obecního vánočního 
stromu v Lipovci. 

Koncem posledního podzimního měsíce 
vyvrcholil od září probíhající československý 
projekt Záložka do knihy, jež s oboustranným 
přínosem propojil lipoveckou základní školu se 
slovenskou Základní školou Papradno. Závěr 
listopadu byl ve znamení zimní výzdoby oken     
i prostor školy, kterou vytvořili žáci spolu             
s učiteli. Ve školní družině se děti věnovaly 
výrobě keramických ježků. V prosinci zažily 
prvostupňové děti čertovskou školu, návštěvu 
Mikuláše a pilně se připravovaly na vystoupení      
na vánoční besídce. Ve škole proběhly tradičně 
vánoční dílny, pečení perníčků a vánočního 
cukroví. Nezapomněli jsme ani na zimní              
a vánoční zkrášlení oken i vánočně laděnou 
výzdobu ve třídách a školních prostorách. Žáci 
se se svými kolektivy rozloučili na třídních 
posezeních u vánočního stromečku, aby               
v dalších dnech strávili čas doma se svými 
blízkými.  

Samozřejmě, že to není z dění ve škole 
všechno. Další články a fotografie najdete         
na www.zslipovec.cz. 
Přejeme všem dětem i rodičům krásné Vánoce, 
mnoho štěstí a zdraví v následujícím roce 2024. 
  

Mgr. Tomáš Vintr a zaměstnanci ZŠ a MŠ Lipovec 
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VE ŠKOLCE JE PRIMA, AŤ JE PODZIM NEBO ZIMA 
Na podzim se listí barví a krajina jako by nám otevřela dveře do kouzelné pohádky. Podzim máme ve školce 

rádi. Je pestrý, barevný, rozmarný, plný chutí, vůní a změn, veselý i uplakaný. Přesně jako ve školce. Veselo, 
někdy trochu slziček, spousta aktivit a zážitků s kamarády, výrobků, kopa štěstí a pestrých dětských příběhů. 
Letošní podzim byl plný podzimních plodů, hříbků, kaštánků a výrobků z nich, úkolů a učení, dlouhých 
procházek po okolí a do lesa, práce na naší bylinkové zahrádce, pečení štrůdlu, hromady zážitků                       
a spokojených dětských srdcí. Nezapomeneme na návštěvu paní Bezděkové, která nám přivezla ukázat ježky 
bělobřiché, které chová. Dozvěděli jsme se i mnoho zajímavých informací a pohladit si ježka byl, nejen       
pro děti, velký zážitek. Vyrobili jsme si svoje bramborové ježečky a ty jsme vzali na celodopolední vycházku 

do lesa. Tam jim děti vyrobily domečky z listí, větviček a kůry. Mnoho ježků 
mělo společný domeček, aby jim nebylo smutno. S blížící zimou jsme 
nezapomněli ani na ptáčky a vyrobili jsme jim krmítka ze šišek, tuku                    
a semínek. Ptačí svačinky jsme rozvěsili na zahradě a mohli tak pozorovat 
ptáčky. 
  V mateřské škole si s dětmi připomínáme různé svátky a tradice. Na konci října 
to byl tolik populární Halloween, který jsme si trochu upravili a uspořádali jsme 
pro děti „Dýňobraní“. Společně jsme si vydlabali dýně, upekli dýňové muffiny, 
vyzdobili školku světýlky a obrázky. Děti ve strašidelných kostýmech plnily 
různé úkoly ve třídě a na zahradě mateřské školy. Užili jsme si spoustu legrace.  
  11. listopadu jsme si připomněli legendu o svatém Martinovi. Svatomartinský 
příběh nám přinesl téma soucitu, rozdělení se. Zahráli jsme si divadlo a zařadili 
různé herní aktivity rozvíjející prosociální chování. A těšili jsme se na první 

sníh, kterého jsme se brzy dočkali. 
S adventem přichází čas tajemství, je to doba 

čekání, příprav a překvapení. Jedno velké 
překvapení na nás čekalo hned první prosincový 
den na zahradě mateřské školy v podobě velikého 
betlému. Mateřské škole a všem dětem ho vyrobila 
a věnovala rodina Němcova s přáteli. Moc všem 
děkujeme, především hlavnímu organizátorovi      
a tvůrci panu Kamilovi Němcovi. Děti měly             
z betlému velkou radost, společně si tak můžeme 
připomínat pravý smysl Vánoc.

MŠ LIPOVEC
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Hned druhý den jsme s dětmi zazpívali koledy                       
na rozsvěcování vánočního stromu a svěcení betlému               
u lipoveckého kostela. Foukalo, chumelilo, mrzlo, ale 
rodiče ani děti to neodradilo a děti za své vystoupení 
sklidily zasloužený potlesk a dostaly od pana starosty 
sladkou odměnu. 

Sledování ubíhající adventní doby patří k důležitým 
dětským rituálům. K tomu nám ve školce pomohly 
adventní kalendáře – ve Sluníčkách v podobě papírového 
vánočního stromečku s hádankami a v Beruškách 
pohádkový adventní kalendář s pohádkami a úkoly           
na každý den.  

5. prosince jsme měli v adventním kalendáři pohádku    
O čertovi. A čert s Mikulášem            
i andělem k nám ještě ten den 
dopoledne přišli. Všechny děti, 
něk t e ř í n e b o j á c ně , j i n é s e 
slzičkami, slíbily, že budou hodné  
a poslušné. Za písničku nebo 
básničku, nebo jen za odvahu 
p ř e d s t o u p i t p ř e d t u h l e 
pohádkovou družinu, dostaly 
balíčky s odměnou. Děkujeme 
M i k u l á š s k é d r u ž i ně - E vě , 
Radimovi a Tondovi. Své role 
sehráli na výbornou. 

Když dostaneme od někoho 
dárek, máme určitě velkou radost, 
ale ještě větší máme, když někoho 
obdarujeme a můžeme s ním 
radost sdílet. Těšíme se proto       
na společné setkání – vánoční 
slavnost, kterou jsme s dětmi 
připravili pro rodiče a přátele 
mateřské školy. Besídka proběhne 
1 4 . 1 2 . Te n t o k r á t s p o l e čn ě 
„půjdeme do Betléma“. S dětmi 
jsme si nacvičili dramatizaci 
příběhu o narození Ježíška. Děti se 
těší, s radostí tancují a zpívají 
koledy a svoje role zvládají velmi 
dobře. A za odměnu možná přijde  
i  Ježíšek :) Děti také vyrábí drobné 
dárečky a přáníčka pro svoje blízké 
i pro naše spoluobčany ze sdružení 
zdravotně-postižených. Doufáme,             
že udělají radost. 

Přejeme krásné vánoční svátky    
a nový rok ať Vám přinese mnoho 
osobního štěstí a radosti. 

Za MŠ Bc. Blanka Zouharová
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9. SKAUTSKÝ ODDÍL LIPOVEC
PRŮBĚH SKAUTSKÉHO ROKU   

Letošní skautský rok jsme zahájili v září                   
u skautského ohniště, kde jsme také přivítali nové 
členy našeho oddílu. Skautský oddíl aktuálně 
navštěvuje 20 členů mladších patnácti let. 
DRAKIÁDA 

V sobotu 7.10. 2023 se konala tradiční drakiáda. 
Vyrazili jsme z parkoviště naproti bývalému areálu 
JZD, odkud jsme po cestě ke skautskému ohništi       
u teletníku pouštěli draky. Poté proběhlo opékání 
párků. Pro děti bylo připraveno několik tematických 
her a vyhodnocení draků. Účast místní veřejnosti     
a zejména dětí byla velmi hojná, což nás velice těší.    
SKAUTSKÝ BÁL   

V pátek 17.11. 2023 jsme společně se skautským 
oddílem Vilémovice pořádali skautský bál, který se 
letos nesl v tematickém duchu „Pirátů z Karibiku“. 
Hosté mohli zhlédnout slavnostní polonézu               
a půlnoční představení jedovnického souboru. Byla 
také připravena bohatá tombola. Celým večerem nás 
provázela hudební skupina Sprint.  
MIKULÁŠSKÁ VYBÍJENÁ  

V sobotu 2.12. 2023 pořádal náš oddíl v místní 
tělocvičně tradiční Mikulášskou vybíjenou. 
Zúčastnilo se celkem 80 dětí ze 6 skautských oddílů 
(Lipovec, Senetářov, Kotvrdovice, Vilémovice, 
Jedovnice kluci, Jedovnice holky). Náš tým vybojoval 
krásné třetí místo.
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CO NÁS ČEKÁ PŘES VÁNOCE? 

Zveme všechny skauty a veřejnost na následující akce:  
  

• Zdobení stromků v kostele 
  Kdy: v pátek 22.12. 2023 
  V kolik: v 13:30 
  Kde: v lipoveckém kostele  

• Roznášení Betlémského světla  
  Kdy: v sobotu 23.12. 2023  
  V kolik: v 9:00 
  Kde: sraz na zastávce u křižovatky  
  S sebou: lucernička (kdo má možnost) 

• Tříkrálová sbírka 
  Kdy: v sobotu 6.1. 2024 
  V kolik: v 9:00 
  Kde: ve skautské klubovně (pod školními byty) 
  S sebou: převlek na krále, korunka (kdo má možnost) 
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KRÁTKÉ OHLÉDNUTÍ ZA ČINNOSTI SPOLKU VÁPENÍČEK V ROCE 2023 
V letošním roce bylo vyhodnocení aleje roku, do které byla přihlášena naše třešňová alej v roce 2022. Naše 

alej v celkovém hlasování s počtem 204 hlasů se tak umístila na jedenáctém místě z celkového počtu                
93 nominovaných alejí.  Alej, která obsadila  první místo,  získala 1041 hlasů. 

Pravidelně se snažíme zajišťovat zájezdy na divadelní představení a na kulturní akce do Brna.                         
Na Biskupském dvoře jsme shlédli dvě představení - Eliška Rejčka a Světáci. Do Janáčkova divadla jsme vyrazili   
na Veselou vdovu, v Boby centru jsme navštívili krásný muzikál Mýdlový princ. Ve Winning Group Areně /Kajot 
aréna/ v Brně jsme si užili  Cirkus Varius na ledě. Do Winning Group Areny ještě jedeme v předvánoční době  
na Popelku na ledě. Velkou radost jsme měli, když se nám podařilo zajistit vstupenky pro celý autobus             
do Divadla Bolka Polívky na představení Můj báječný rozvod v hlavní roli s Eliškou Balzerovou. O toto 
představení byl velký zájem a ti, kteří se rozhodli investovat své finance i čas, jistě nelitovali, protože výkon 
paní Balzerové byl opravdu úžasný. Náš skvělý zážitek umocnila navíc nádherná místa v předních řadách 
divadla. Protože v tomto divadle se nabízí i další spousta krásných přestavení, plánujeme i v dalším roce 
pokračovat v pořádání zájezdů právě do tohoto divadla, ale vybereme i lákavá představení do Národního 
divadla Brno nebo Městských divadel  Brno. 

Na podzim jsme pozvali do naší obce pana Zdeňka Junáka. Beseda se uskutečnila  v sokolovně 13.10.2023 a ti, 
kteří se jí zúčastnili, měli možnost slyšet nejen příhody z natáčení různých televizních seriálů nebo her,         
ale hlavně se dozvěděli, jaké role již pan Junák sehrál v Městských divadlech Brno nebo o jeho zkušenostech     
z rozhlasového vysílání. 

17.11.2023 vystoupila v našem kostele folková skupinu Devítka, která v letošním roce slaví 30 let své 
umělecké činnosti. Měli jsme radost, že hudebníci oceňovali krásný interiér kostela, pochvalovali si parádní 
zázemí místní fary a byli potěšeni skvělou atmosférou. Obě tyto poslední akce byly velice pěkné. Jenom je nám 
líto, že nepřijde více lidí z Lipovce, protože tyto besedy a koncerty pořádáme hlavně pro naše spoluobčany. 

Jako každoročně jsme zůstali věrni víc jak dvacetileté tradici pořádání velikonočních a vánočních výstav.     
Na výstavách je možné obdivovat krásné věci, dekorace, dárky, šperky, ozdoby, které se převážně vztahují          
k období, kdy je výstava pořádána. Je zde vidět, jak jsou lidé šikovní a zruční. Snažíme se vždy zajistit 
občerstvení, které naše členky připraví a uvaří ke spokojenosti návštěvníků a také prodejců. Skoro pokaždé se 
nám podaří zajistit i dílničky pro děti. Výstavy pořádáme pokaždé jeden den a přijde většinou přibližně          
650  - 700  návštěvníků. Hojně se za námi vrací lidé i ze vzdálenějších obcí a měst a nás velmi těší, že si naše 
výstavy velmi pochvalují. Jako několik předcházejících roků, tak i letos, jsme si nenechali ujít návštěvu 
vánočních trhů. Tentokrát jsme navštívili Bratislavu. Zájezdu se zúčastnili jak spoluobčané z naší obce, tak        
i zájemci z okolí. Spousta lidí si oblíbila jednodenní zájezdy do termálních lázní. Využíváme krásného prostředí 
opravených  maďarských lázní v Mosonmagyarovaru. Sem jezdíme většinou jedenkrát v měsíci vždy v sobotu, 
vynecháváme jen prázdniny a měsíc červen. Naposledy vždy vyrážíme na silvestra, kdy si takto zpříjemníme 
poslední den v roce. 

Rádi bychom také touto cestou poděkovali panu Tesařovi z Rozstání za bezpečnou a příjemnou dopravu 
autobusem, kterou pro nás již mnoho let zajišťuje nejen do lázní, ale i do divadel a na zájezdy. Děkujeme 
moc!!! 

O všech aktivitách, které máme již naplánované, Vás budeme ještě včas informovat a také Vás pozveme        
na další akce, které se nám podaří během roku zajistit. Vzhledem k rezervacím vstupenek, které jsou někdy 
krátké, prosíme zájemce vždy o přihlášení co nejdříve. 

Rádi bychom touto cestou poděkovali všem příznivcům Spolku Vápeníček, kteří nás podporují v naší činnosti 
už jenom tím, že se zúčastní akcí, které pořádáme a také třeba tím, že nám při zajištění přijdou pomoci. I když 
se v obci najdou i takoví lidé, kteří naší činnosti nejsou nakloněni, snažíme se přinášet těm, kteří zájem mají, 
kulturní a společenské vyžití, které jejich život obohatí. Pak nás o to víc těší zájem právě těch, kteří našich 
nabídek využívají a jdou domů šťastní. Naše poděkování směřuje ke všem obětavým členům Vápeníčku,       
kteří  akce připravují a hlavně zajišťují.   

Blíží se nejkrásnější svátky v roce – Vánoce. Přejeme všem spoluobčanům klidné svátky plné pohody, 
rodinného štěstí a příjemného překvapení pod stromečkem. Do roku 2024 přejeme pevné zdraví, štěstí               
a mnoho osobních úspěchů.                             

                              Za Spolek Vápeníček Miloslava Koudelková, předsedkyně

VÁPENÍČEK
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NAPLÁNOVANÉ AKCE NA ROK 2024 
3.2.2024   Představení krásenských ochotníků s názvem Manželský čtyřúhelník na horách.  
         Představení bude v 17:00 hodin v  sokolovně Lipovec.  
         Vstupné dobrovolné. 

10.2.2024   Zájezd na muzikál na ledě Pravý Louskáček.  
        Začátek ve 14:00 hodin ve Winning Group Areně /Kajot Aréna/ v Brně.  
        Cena vstupenky 950 Kč a 150 Kč doprava. 

17.2.2024, 9.3.2024, 6.4.2024, 27.4.2024, 25.5.2024 - Zájezdy do lázní Mosonmagyarovar - Maďarsko.    
        Cena 550 Kč. Zájemci se mohou na tyto akce přihlásit u Miloslavy Koudelkové, 
         tel. 605 780 712, email: mila.koudelkova@seznam.cz 

23. 3.2024  Velikonoční prodejní výstava 

30.11.2024  Vánoční prodejní výstava 

8.12.2024   Koncert Spirituál kvartetu v místním kostele 
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AKCE SVAZU TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH V LIPOVCI 
V posledním Zpravodaji jsme Vás informovali o novém složení výboru místní organizace STP v Lipovci          

a o plánovaných akcích. Od té doby se nám podařlo zajistit a úspěšně absolvovat dva zájezdy - první byl         
na konci září do Kroměříže na výstavu Floria Podzim 2023. 

Akce je pořádána v krásném výstavním areálu, kde jsme si užili hlavně spoustu nádherných květin, 
stromečků, keřů, obdivovali jsme výstavu bonsají, nakupovali cibuloviny, zahrádkářské potřeby,                       
ale návštěvníci si mohli udělat radost oblečením, obutím, doplňky, domácími potřebami nebo drogistickým 
zbožím. O příjemnou atmosféru se postarala svým koncertem Veselá trojka a k dobré náladě patří                        
i občerstvení, o které v tomto areálu opravdu nebyla nouze. Navíc nám přálo počasí- byl krásný slunečný den, 
lidé posedávali na lavičkách se skleničkou dobrého vínka nebo chladivého piva. Akce se vydařila a lidé, kteří 
autobus zaplnili téměř do posledního místečka, se vraceli spokojení a usměvaví. Protože se nám zájezd hodně 
líbil, plánujeme na jaře opět vyrazit do tohoto areálu, který nabízí spoustu zajímavých výstav. 

 Další zájezd, o který naši členové projevili zájem, byl kousek za naše hranice. Rozhodli jsme se navštívit 
polské město Kudowa Zdroj, abychom zde výhodně nakoupili. Ráno jsme si sice museli přivstat, abychom byli 
v 9 hodin na tržnici, ale včasný výjezd se nám hodil. Trhovci právě otevírali své stánky v rozsáhlém krytém 
areálu. Nikde žádné fronty, spousta zboží všeho druhu, nabídka pestrá, ceny velmi příznivé. Nakupovalo se    
za české koruny, většina prodejců hovořila česky. Bonusem pro nás bylo i velké parkoviště, které se nacházelo 
v bezprostřední blízkosti vstupu do tržnice. Potěšila nás i možnost občerstvení v několika místech tržnice        
a velké toalety. Během dopoledne si mohli naši účastníci uložit své nákupy do autobusu a ještě využít času      
k příjemnému občerstvení. Ve 13.30 hodin jsme vyrazili obtěžkáni různorodým zbožím k domovu. Pokud bude 
zájem, budeme opět tuto akci na jaře opakovat. 

 Naše členky ochotně opět pomohly při zajištění vánoční výstavy, kterou pořádá Spolek Vápeníček. Jsme 
rádi, že tato letitá spolupráce stále funguje a je ku prospěchu věci. Děkujeme!! 

 Výbor STP v Lipovci se schází pravidelně 1x v měsíci na domě služeb. Předsedkyně organizace navštěvuje 
schůze Okresního výboru STP Blansko. Všem našim členům roznesly členky výboru STP vytištěné nabídky 
rekondičních pobytů pro rok 2024 z organizace Blansko 1, Blansko- okres, Šošůvka a Rájec- Jestřebí. Z těchto 
nabídek mohou vybírat nejen členové STP, ale i nečlenové. 

Rekondiční pobyty jsou zaměřené na pobyty, které nabízí příjemné přírodní prostředí, lázeňské  procedury, 
zájezdy na zajímavá místa v okolí. Zajištěn je většinou i svoz společným autobusem. V nabídce je myšleno 
právě hlavně na lidi, kteří mají nějaká omezení. Věříme, že naši členové si z této široké nabídky vyberou           
a na zvolených lokalitách najdou odpočinek, relaxaci i zlepšení zdravotního stavu. 

  
Co nás čeká v nejbližší době? 

Před Vánocemi navštívíme naše nejstarší členy s malými dárečky a blahopřáním do nového roku. Pozveme 
mezi nás dvě lékařky, které nás seznámí se zajímavými tématy, týkajícími se našeho zdraví. 

V předjaří vyjedeme na výstavu  kamélií do Rájce- Jestřebí. 
Pokusíme se zajistit besedu s odborníkem na oblast sociálně- právní, který by kvalifikovaně poradil našim 

členům  s různými požadavky, které jim mohou pomoci zkvalitnit jejich život. 
  
Protože se blíží nejkrásnější svátky v roce a zároveň vstup do dalšího roku 2024, dovolte, abychom věnovali 

nejen našim členům, ale i všem spoluobčanům  malé poselství: 
  
"Hvězda zářila a vzduch se chvěl, pokoj všem lidem dobré vůle..." 
  
 Ať Vám všem  vánoční  hvězda svítí na Vaši životní cestu a přináší Vám klid, radost, štěstí i zdraví v celém  

roce 2024.                  
                                       

                                                         Za MO STP Lipovec Mgr. Jaroslava Školařová 

 STP LIPOVEC
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  V dubnu jsme pro děti uspořádaly 
PIRÁTSKÝ KARNEVAL. Přehlídku 
masek uváděli klauni, kteří se starali  
o zábavu. Celé odpoledne bylo v režii 
soutěží, diskotéky a skvělé zábavy. 
Všichni byli spokojeni a odměnou za 
s k vě l é m a s k y s i dě t i o d n e s l y 
překvapení. 
 V sobotu 14.října jsme uspořádaly 
p o z n á v a c í z á j e z d „ PŘE C H O D 
PÁLAVY“. Objednaný autobus všechny 
účastníky přivezl do Pavlova, kde jsme 
navštívili místní Obecní vinotéku. 
Společně s průvodcem jsme se vydali 
směr Mikulov. Po cestě jsme si 

prohlédli zříceninu Dívčích hradů, byli jsme u televizního vysílače Děvín. 
Dále jsme pokračovali na vyhlídku Strážce, přes soutěsku jsme se dostali 
do Klentnice a odtud jsme směřovali na zříceninu Sirotčí hrádek. Přes 
Stolovou horu jsme se zdárně dostali do Mikulova. Dobrá nálada nás 
neopustila ani na zpáteční cestě. 

V neděli 22. října jsme si společně vychutnali skleničku vínka                  
při poslechu koncertu skupiny „ŠANSONIÉRA“. Vyslechli jsme si 
francouzské šansony a písně Voskovce a Wericha. 

Sobota 28. října se nesla v divadelním duchu. Navštívili nás ochotníci      
z Rudice. Se svým vystoupením „ZÁSKOK“ nás vnesli do dob J. Cimrmana.  

     

Plánované akce ČSŽ v roce 2024 
• Ostatky a masopustní průvod  proběhne 10. února 2024. 
• Na jaře příštího roku plánujeme karneval pro děti.  
• V červnu navštívíme Ötscher kaňon - Rakousko. 
• A v září Těšínské Beskydy nebo Orlické hory. 
 Bude se vždy jednat o jednodenní turistické výlety. 
• Na podzim bude tradiční Den radostí pro ženy. 
  

Výbor ČSŽ přeje Všem pokojné a radostné prožití vánočních svátků a mnoho štěstí a zdraví v novém         
roce 2024. 

Za ČSŽ Anna Musilová 
                                  

 ČESKÝ SVAZ ŽEN LIPOVEC
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HODNOCENÍ PODZIMNÍ ČÁSTI SOUTĚŽNÍHO ROČNÍKU 2023/24 
OP muži 

Hodnocení trenéra mužů Petra Mrázka ml.: 
 Již před začátkem sezóny jsme věděli, že nás nečeká nic 
lehkého, z důvodu odchodů hráčů, rozšíření marodky                 
a omlazení mužstva. Přišli tři hráči s věkový průměrem 20 let, 
od kterých jsme očekávali rychlost, obratnost a bojovnost,        
a zájem se poprat o místo v základní sestavě. Vrátili se také 
dva staronový hráči, od kterých jsme očekávali zkušenost         
a fotbalové myšlení.  
 Do soutěže, jsme vstoupili výhrou, která byla hodně 
ubojovaná, ale místo klidu, přišla série neúspěchů, která se 
odrazila na výkonech hráčů, výkony v utkáních byly hodně 
nevyrovnané a občas i těžko pochopitelné. Z toho důvodu se 
držíme po podzimní části ve středu tabulky se ziskem 19 bodů. 
Čímž jsme určitě nepotěšili naše fanoušky, kteří nás hojně 

povzbuzují jak při domácích, tak při venkovních utkání, za co jim patří veliké poděkováni. 
Pro jarní část sezóny, přijdou určitě nějaké hráčské změny, a také budeme doufat, že se uzdraví někteří 

dlouhodobě zranění hráči. Bylo by to pro tým veliké plus, jak z hlediska kvality, tak výkonnosti, protože bych 
se v tabulce soutěže velmi rád posunul o 3 až 4 místa výše. Budu doufat, že hráči splní mé představy a v jarní 
časti začnou předvádět kvalitní a vyrovnané výkony, abychom hráli dobrý fotbal, lahodící oku i toho 
náročnějšího fanouška. 

Plán zimní přípravy 
NE 11.2.      16.00         LIPOVEC-VRANOVÁ      (UT BLANSKO) 
NE 18.2.       17.00         LIPOVEC-SLOVAN BRNO   (UT BRNO-ŘEČKOVICE) 
NE   3.3.       14.00       LIPOVEC-SLAVÍKOVICE     (UT VYŠKOV) 
NE 10.3.       14.00     LIPOVEC-RUDICE                (UT VYŠKOV) 
(v případě příznivého počasí bude sehráno na přírodní trávě v Rudici) 
Jarní část soutěží bude dle termínové listiny zahájena o víkendu 23.-24.3. 2024 utkáním v Olešnici. 

Všechna naše mládežnická družstva mají dohranou podzimní část probíhající sezóny 2023/24, a je tak ten 
pravý čas vyhodnotit naše počínání v soutěžích. V nové sezóně se nám podařilo přihlásit 3 kategorie, a to 
mladší přípravku, starší přípravku a mladší žáky.  Myslím si, že jsme tím splnili náš hlavní cíl. Nesmíme také 
zapomenout na naše nejmenší fotbalisty, kteří patří do kategorie předpřípravy (ročník 2017 a mladší)             
a oficiálně nemají soutěž.  Tak se snažíme našim nejmenším hráčům připravovat přátelská utkání, turnaje,    
a připravit je tak v co největší možné míře na přestup do „velkého fotbalu“ kategorie mladší přípravky. 

OP mladší žáci 
Mladší žáci (ročníky 2011–2012) 
  Mladší žáci pod vedením trenérů Miroslava Sedláka, Tomáše 
Kouřila a Aleše Pražáka skončili po podzimní části na krásném 
3. místě s bilancí 10 výher a 2 proher. Po skončení podzimní 
části soutěže jsme odehráli halový turnaj v Brně, kde si 
vyzkoušeli soupeře z Brna a okolí a naše mužstvo skončilo      
na krásném druhém místě. Na základě těchto výsledků jsme 
byli nominováni na mezinárodní turnaj, který se odehraje          
v polovině března v Brně. Tímto bychom chtěli děti pochválit  
za jejich přístup jak k tréninkům, tak i k zápasům, poděkovat 
všem rodičům za podporu a také nesmíme zapomenout zmínit  

SK SOKOL LIPOVEC
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vynikající spolupráci s Ostrovem a finanční podporu sponzorů. To vše se odráží na výsledcích.   
Chtěl bych poděkovat také za vynikající spolupráci všech trenérů mládeže. Jejich práce je velmi důležitá, 

aby v budoucnu fotbal nezanikl, protože fotbal k Lipovci vždy patřil a patřit bude.  
Jarní část soutěží bude dle termínové listiny zahájena o víkendu 30.-31.3.2024 domácím utkáním proti 

celku RDR Akademie B. 
Za mladší žáky Miroslav Sedlák 

OP starší přípravka 
Starší přípravka (ročníky 2013 – 2014) 

 V rámci starší přípravky jsme byli poprvé nuceni přihlásit sdružené družstvo z důvodu nedostatku hráčů.  
V rámci dohod padlo rozhodnutí na tým z Vilémovic. Osobně se přiznám, že jsem od sezóny 23/24 moc 

neočekával, a to z důvodu přechodu do jiné věkové 
kategorie (většina hrajících hráčů) a také spojení dvou 
mužstev Lipovce/Vilémovic, hráči spolu nikdy nehráli, 
žádné společné návyky a zvyklosti. Co mou osobu 
obrovsky potěšilo, bylo rychlé společné přijetí nejenom 
ze strany „lipoveckých“ hráčů, ale stejně tak i ze strany 
hráčů z Vilémovic. Myslím si, že si všechno perfektně 
sedlo a kluci si velmi rychle na sebe zvykli a vše šlape, 
jak má. 
  V rámci nové sezóny k nám přivítal na výpomoc trenér 
z Ostrova – Thomas Belton, který přinesl do tréninků 
zase něco nového a hráči ho velmi rychle přijali. K jeho 
osobě patří moje velké DÍKY – spolupracovat s Tebou je 
radost. Dále bych rád doplnil kolegu J. Sedláka ve věci 
spolupráce s týmem z Ostrova. Spolupráci hodnotím 
velice kladně, ať už to je perfektní soustředění, přátelská 
utkání, případné doplňování hráčů v rámci zimních 
turnajů atd. – zde i já posílám přes les velké poděkování. 
 Pojďme se teď v rychlosti podívat na výsledky.               
Do soutěže starších přípravek pro sezónu 23/24, bylo 
přihlášeno 23 týmů. Podařilo se nám 12x vyhrát a 10x 
prohrát. S tímto skórem se nám podařilo ukončit 

podzimní část na 12. místě. Našemu mužstvu se podařilo vstřelit 156 branek a inkasovat 159 branek. Možná 
se někomu bude zdát, že to není extra výsledek, ale při pohledu na týmy, které jsou před námi KRAS B, Černá 
Hora, Blansko A, Bukovina C, Vysočany A – jsou všechno týmy, které jsme buď porazili, popřípadě s nimi 
hráli velmi vyrovnanou partii, tedy z toho pohledu víme, že i s týmy z předních příček tabulky, hrajeme 
vyrovnaný fotbal.
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Jak už je mou zvyklostí, chci také poděkovat všem 
rodičům za ochotu a čas děti vozit a připravovat je 
na tréninky, zápasy a turnaje. V dnešní 
„zrychlené“ době je to něco obdivuhodného, a ještě 
jednou Vám za to děkuji – BEZ VÁS TO NEPŮJDE.  

Dále chci poděkovat všem trenérům, kteří se 
starají o naše hráče a připravují je na zápasy, 
turnaje ve všech mládežnických kategoriích – 
VELKÉ DÍKY. 

Přeji Vám poklidné vánoční svátky, hodně dárků   
a pohody, také vše nejlepší do nového roku 2024. 

Za starší přípravku František Kopřiva 
  

OP mladší přípravka 
Mladší přípravka (ročník 2015 a mladší) 

Na začátek mého vyhodnocení výkonů za podzimní část chci nejdříve poděkovat všem rodičům, kteří 
zodpovědně vozí svoje děti na tréninky, zápasy a turnaje. Pokud by rodiče tak perfektně nespolupracovali, 
tak by nebylo nejspíše co hodnotit, takže za trenéry ještě jednou velké DÍKY. Musím upřímně říct, že jsem 
velice překvapen z celkové docházky na tréninky – standardně se tréninkové jednotky účastní 20 – 22 hráčů 
(z celkového počtu 26 hráčů). Jsme v polovině sezóny a já bych vlastně nechtěl hodnotit výsledky dosažené 
při mistrovských zápasech, ale spíše to, s jakou vervou, bojovností a nasazením tito malí fotbalisté ke všem 
zápasům/tréninkům přistupují. Mě, jako bývalému fotbalistovi, nejvíce těší, když je vidím na každém 
tréninku pracovat na 100 %. Tohle je pro mě a trenéry ta největší odměna…  

Mám ještě dvě poděkování – sice si asi řeknete, že pořád děkuji, ale ono to jinak nejde. Všichni to děláme 
ve svém volném čase a zadarmo, proto kdybychom nebyli taková 
skvělá parta trenérů, tak by nešlo celkově dát dohromady cca 60 
dětí v mládežnických družstvech, které aktuálně Lipovec má.  
 Mé další poděkování patří tedy mým parťákům, kteří mně 
pomáhají na 100 % a kdybych je neměl, tak by nebylo možné 
takové velké množství dětí trénovat – jedná se tedy o Luďka 
Horáčka, Ondru Školaře, Michala Zouhara a Filipa Heberta… - 
pánové, díky i za děti, určitě to vidí stejně jako já… 
 A moje poslední a zvláštní poděkování patří fotbalovým 
trenérům a dětem do Ostrova u Macochy… přizvali nás                
na společné soustředění, které se i za nepříznivého počasí velice 
vydařilo – je s nimi perfektní domluva a fungujeme společně  jako 
jeden velký tým. Jsem potěšen, že společnými silami ukazujeme 
na okrese Blansko to, že v Lipovci se hrál a věřím, že i                   
do budoucna bude hrát skvělý fotbal, a to ve všech kategoriích… 
Jinak, kdo si tento článek přečtete, tak nás můžete klidně přijít 
povzbudit – děti budou určitě rády za každého stálého či nového 

fanouška, který se přijde podívat a podpořit. Pro milovníky statistik pouze doplním, že jsme skončili             
na 10. místě z celkových 20 přihlášených týmů s kladnou bilancí 8-4-7 (výhry/remíza/prohra). 

 Vám všem přeji vše nejlepší v novém roce 2024, hlavně hodně zdraví, pevné nervy a našim malým 
fotbalistům hodně energie, síly a chutě pokračovat v tomto krásném sportu… 

Za mladší přípravku všem děkuje Honza Sedlák 
   

Výbor SK Sokol Lipovec touto cestou děkuje všem subjektům za materiální a finanční pomoc. 
Současně děkuje všem fanouškům a fanynkám za projevenou přízeň v uplynulém roce. 
Se všemi se budeme těšit na viděnou v jarním pokračování soutěží. 

Za výbor SK SOKOL LIPOVEC Ing. Jiří Janča
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Školní rok jsme zahájili v polovině měsíce září, kdy začala probíhat pravidelná herna, a to každou středu  
od 9:30 do 11:00 hod. Na herně si děti pohrají s novými hračkami, poznají jiné děti a maminky si zatím 
mohou u kávy popovídat o radostech a starostech každodenního života :) V sobotu 16.9.2023 se v místní 
sokolovně konal již tradiční bazárek podzimního a zimního oblečení a potřeb pro děti. Na bazárku se podílí 
velké množství maminek, které prodávají nepotřebné věci a oblečení po svých dětech, takže nabídka je rok 
od roku pestřejší. Jsme mile překvapeni i zájmem maminek, které si přijdou nakoupit, a nejedná se jen           
o maminky z Lipovce, ale i z okolních vesnic. Hlavně bychom chtěli poděkovat maminkám, které nám 
pomáhají již od pátku s organizací bazárku, bez Vás by to nešlo, tak ještě jednou moc všem děkujeme, vážíme 
si toho! 

Od měsíce října začalo pravidelné cvičení dětí s rodiči a to v: 
• úterý 8:15-9:15 cvičení dětí 1-2 roky 
• úterý 9:30-10:30 cvičení dětí 2-3 roky 
• čtvrtek 16:00-17:00 cvičení dětí 3-6 let 

Pokud byste měli o některé z nabízených aktivit zájem,   
tak neváhejte a přijďte mezi nás, rádi Vás uvidíme.  

Ve středu 1.11.2023 jsme pro děti připravili odpoledne        
s dýněmi. Na děti čekaly strašidelné úkoly s dýněmi, musely 
například poskládat rozbité zrcadlo, vylovit penízky               
z kouzelné sklenice, projít slalom s okem na lžičce           
nebo tradiční skákání v pytli. Po splnění úkolů si děti           
ve spolupráci s maminkami vyřezaly dýně, které si přinesly  
a nesměla chybět ani sladká odměna.  

V pondělí 27.11.2023 dopoledne jsme využili toho, že byly 
uzavřeny školky a konalo se první vánoční tvoření,               
na kterém děti malovaly tašky pro své blízké. Malovalo se 
barvami, fixy a některé děti se do tvoření tak ponořily,         
že využily i vlastní ruce.

MC VESELÝ PALEČEK LIPOVEC
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V úterý 5.12. 2023 nás již tradičně navštívil Mikuláš s andělem a čertem. Naštěstí máme v Palečku všechny 
děti hodné, tak si žádné čert neodnesl. Děti společně zazpívaly písničky a statečně si došly pro sladký 
balíček. Moc děkujeme hasičům, že nás jako každoročně navštívili. 

V úterý 12.12.2023 se konalo další vánoční tvoření, tentokrát se malovalo na hrníčky. 
V sobotu 16.12.2023 se výjimečně nekonala akce pro děti, ale pro maminky a to akce s názvem „Matky      

na tahu“. Maminky si přišly užít večer bez dětí, shlédly poučný film a chvíli odpočinuly od předvánočního 
shonu. 

Pokud čte tyto řádky nějaká maminka, která by nám ráda pomohla s organizací Palečku, budeme moc rády,  
když se nám ozve. Děti nám již odrůstají, začínají navštěvovat školky, maminky musí do práce a budoucnost 
Palečku v Lipovci je tak v ohrožení. Jednalo by se o vedení cvičení dětí s rodiči, občasnou výpomoc                   
s herničkou a jednorázovými akcemi. Samozřejmě všechny proškolíme a zaučíme, ale není se čeho bát.  

Závěrem přejeme všem dětem bohatého Ježíška, rodičům hlavně klid a pohodu o svátcích vánočních            
a do nového roku hlavně zdraví. 
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MLADÍ HASIČI 
 V září proběhlo v Kotvrdovicích vyhlášení letošního ročníku okrskové ligy mládeže v požárním útoku.         
V kategorii mladších závodilo celkem 9 týmů, naše družstvo "A" skončilo na 3. místě, "B" na 5. místě a "C"     
na 8. místě, nicméně tohle družstvo se účastnilo pouze 1 závodu. Starších žáků závodilo letos celkem                   
5 družstev, naši starší hasiči skončili na 3. místě.   

Během zářijových schůzek mladých hasičů jsme se připravovali na závod hasičské všestrannosti                   
a brannosti. Ten se konal 7. října v Senetářově. Jedná se o několikakilometrový běh, během kterého závodníci 
na stanovištích plní úkoly jako střelba ze vzduchovky, uzlování, lezení přes vodorovné lano, zdravověda, 
topografické značky, poznávání stromů a stop zvířat... Dopoledne běžela 1 naše hlídka mladších a 1 starších 
hasičů, odpoledne na trať vyběhli 2 naši dorostenci. Jarek Kolmačka s přehledem ovládl svoji kategorii 
starších dorostenců - jednotlivců a odvezl si domů ceny za skvělé 1. místo! 

Přes zimu se schůzky mladých hasičů konají střídavě na hasičce a v tělocvičně ZŠ, vždy v pondělí v 17:00. 
Během listopadu naši dorostenci natírali dřevo na nový altán pro obecní betlém. Na Mikuláše jsme zajistili 

spolu s dorostenci Mikulášskou obchůzku po obci.  
  

VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA 
 Ve středu 13.9. se obcí prohnal přívalový déšť a vyjížděli jsme na odstraňování 
jeho následků. 

Sobotu 11.11. jsme věnovali školení, jak správně postupovat při zásahu. 
Následovalo praktické cvičení poskytování první pomoci a transportu zraněného. 
Poté se v plné výstroji i s dýchacími přístroji cvičilo vyhledávání zraněné osoby    
v prostorách se sníženou viditelností, což simulovalo situaci při požáru uvnitř 
budovy.  
 Poslední listopadovou sobotu se ve večerních hodinách rozezněla obcí siréna, 
pomocí které nás KOPIS vyslal na požár kotelny. Společně s dobrovolnými hasiči 
ze Senetářova, Jedovnic a profesionálními hasiči z Blanska, jsme požár uhasili       
a zabránili dalším škodám na majetku. 

V sobotu 2. prosince jsme byli nápomocni obci při rozsvěcování 
vánočního stromu, kde jsme zajišťovali občerstvení a bezpečnost 
občanů během konání akce omezením provozu v ulici                     
od křižovatky k sokolovně. 

  

Rádi bychom vás pozvali na tradiční hasičský ples, který pro vás 
pořádáme v pátek 26.1.2024 od 20:00 v lipovecké sokolovně.  
K tanci a poslechu hraje skupina Tamdem. 
  

Děkujeme všem hasičům za činnost v letošním roce, přejeme všem 
spoluobčanům hezké prožití vánočních svátků a do nového roku 
jen to dobré!

SDH LIPOVEC
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Lipovečtí jubilanti, kteří dali souhlas se zveřejněním výročí:  LEDEN – ČERVEN 2024 

Prof.PhDr. Miroslav Mikulášek,  Dr.Sc.,   Lipovec 126     94 let  

SRDEČNĚ GRATULUJEME A PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ! 

 V případě zájmu o zveřejnění v některém z dalších čísel zpravodaje se, prosím, ozvěte na e-mail: 
zpravodaj@lipovec.cz, případně se osobně zastavte na obecním úřadě. 

INFORMACE K POPLATKŮM V ROCE 2024 
Poplatek ze psů 
Od 1.1.2024 nabývají účinnosti nové vyhlášky o místním poplatku ze psů, o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství a o místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 
Všechny platné obecně závazné vyhlášky jsou jednak dle zákona zveřejněny ve Sbírce právních předpisů 
územních samosprávných celků https://sbirkapp.gov.cz/ a také na webových stránkách obce v sekci „úřední 
deska“ (https://lipovec.cz/uredni-deska/). 

Sazba poplatku za kalendářní rok činí: 
a) za jednoho psa 300,- Kč, 
b) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 500,- Kč, 
c) za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let, 200,- Kč, 
d) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele, kterým je osoba starší 65 let, 300,- Kč. 

Splatnost poplatku: 31. března příslušného kalendářního roku. 

Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství 
Sazba poplatku za kalendářní rok činí 800,- Kč. Tato částka se liší v případě, že se poplatník zapojil                  
do Motivačního a evidenčního systému pro odpadové hospodářství (MESOH) v obci Lipovec. 
Tuto částku mohou občané zjistit přímo v aplikaci MESOH po přihlášení nebo na obecním úřadě – email: 
obeclipovec@tiscali.cz, kde budou obratem občanovi sděleny platební údaje. 
Splatnost poplatku:   
Poplatek je splatný ve dvou stejných splátkách, nejpozději v termínech do 30. dubna a 31. července 
příslušného kalendářního roku. 
Od poplatku jsou osvobozeny děti, které nedosáhnou v roce 2024 čtyř let. 

Poplatky je možno zaplatit na pokladně Obecního úřadu Lipovec nebo zaslat na účet obce Lipovec vedený    
u MONETA Money Bank Blansko, č.účtu 13121514/0600. Jako termín úhrady se bere datum připsání částky 
na účet obce Lipovec. 

PROVOZ KNIHOVNY BĚHEM REKONSTRUKCE 
Sdělujeme občanům, že knihovna v Lipovci v budově školy je po dobu rekonstrukce uzavřena. V případě 
potřeby zapůjčení některých knih kontaktujte přímo paní Jarmilu Eliskovou na telefonu 721 126 724.

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

mailto:zpravodaj@lipovec.cz
https://sbirkapp.gov.cz/
https://lipovec.cz/uredni-deska/
mailto:obeclipovec@tiscali.cz
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POMOC DĚTEM, MLADISTVÝM A RODINÁM V OBLASTI DUŠEVNÍHO ZDRAVÍ NA BLANENSKU 
V posledních letech dochází ke stálému nárůstu počtu lidí s duševními potížemi. Dostupné výzkumy uvádí, 

že přibližně 14 % lidí se potýká s psychickým onemocněním. Málo se však mluví o tom, že duševní potíže se 
týkají také dětí a mladistvých. Zvláště pak v malých a izolovaných obcích s nedostatkem sociálních aktivit    
a dostupné péče. Touto situací se nyní zabývá organizace Práh jižní Morava, a to s pomocí projektu MAS 
Moravský kras.  

„Za poslední 3 roky pozorujeme velký nárůst duševních potíží mezi dětmi a mladistvými. Na Blanensku je 
navíc nedostatek odborných služeb pro oblast dětského duševního zdraví. Chceme tak nabídnout naši 
službu, která poskytuje psychosociální pomoc. Pomůžeme zvládnout náročné období a vyhledat návazné 
služby, jako například psychoterapeut či pedopsychiatr,“ uvádí vedoucí Terénního týmu region sever 
organizace Práh jižní Morava, Romana Jelínková.  

Tým se nyní více zaměří na věkovou skupinu 11-26 let, u které se stále více objevují duševní potíže,       
jako jsou začínající deprese či úzkosti, ale i problémy ve vztazích, v rodině a v kolektivu. V dnešní době jsou 
velmi aktuální také témata duševního zdraví v kontextu vnímání vlastní sebeidentity, pohlaví                          
či transgenderu. Tým se zaměřuje právě na tyto aktuální problémové situace, přičemž se nemusí jednat 
přímo o psychiatrické diagnózy. I začínající psychické potíže mívají své viditelné následky, od nezvládání 
školní docházky, přes sebepoškozování, a v kritických situacích až k pokusům o sebevraždu. I takto krizové 
situace je však náš tým schopen řešit. V případě potřeby může navázat spolupráci také s dalšími službami 
nebo lůžkovými zařízeními, jako Velká Bíteš či Psychiatrická klinika Brno a další.  

Na pracovníky se mohou obrátit také rodiče, kterým je tým schopen pomoci i s nemotivovanými dětmi, 
které sami nechtějí nebo přímo odmítají vyhledat podporu. Pro rodiče vzniká také zvláštní edukační skupina 
– ať už se s psychickými potížemi setkávají u svých dětí nebo u sebe samotných. Sloužit bude ke společnému 
sdílení příběhů i otázek v bezpečném prostředí. 

Dětem a mladistvým pak slouží Svépomocná skupina pro mladé, zaměřená opět na věkovou skupinu od 11 
do 26 let. Obsahem setkání je především možnost vzájemného sdílení svých prožitků a duševních potíží   
pod vedením odborné psycholožky. Dle zájmu účastníků probíhají ve skupině například také nácviky 
komunikace, psychologická podpora formou her či arteterapie. Skupina probíhá každý pátek (či jednou         
za 14 dní, dle zájmu) od 15:30 na adrese Svitavská 1b, Blansko. Cílem je včasné zachycení počínajících 
psychických potíží a zajištění následné podpory.  

Kromě výše zmíněných skupin pracují členové týmu také individuálně. Při skupinové i individuální 
podpoře poskytuje tým terénní služby a pracovníci tak mohou přijít až do domácího prostředí klientů      
nebo kamkoliv dle domluvy. Tým je složen z psychologa a sociálního pracovníka, kteří poskytují individuální 
konzultace i psychosociální podporu. Veškeré služby jsou poskytovány bezplatně na území ORP Blanensko. 

Projekt MAS Moravský kras probíhá od dubna 2023 do prosince 2025. V této době bude tým představovat 
své služby i prostřednictvím dalších destigmatizačních aktivit. Příležitostně například formou přednášek, 
besed nebo stánků, kde si krom zjištění potřebných informací mohou zájemci vyzkoušet také simulátory 
deprese a schizofrenie a přiblížit si tak, jak se asi cítí lidé s těmito potížemi.  

Terénní tým region sever můžete kontaktovat telefonicky, na čísle +420 605 992 243 nebo e-mailem        
na adrese regionsever@prahjm.cz. Více informací o službách naleznete na webových stránkách 
www.prahjm.cz. 
Projekt číslo CZ.03.02.01/00/22_008/0000075 s názvem „První projekt MAS – Podpora komunitního života    
a potřebných služeb na území MAS“ je spolufinancován Evropskou unií v rámci Operačního programu 
Zaměstnanost plus od 1.4.2023 do 31.12.2025.  

Práh jižní Morava, z.ú. podporuje lidi s duševním onemocněním při začleňování se do běžného života      
v Jihomoravském kraji již více než 20 let. Provází je v základních životních oblastech, jako jsou získání           
a udržení práce, schopnost samostatně bydlet, pečovat o své zdraví i mezilidské vztahy, vzdělávat se               
a smysluplně trávit volný čas. Usiluje o to, aby se lidé mohli zotavovat ve vlastním prostředí mezi svými 
blízkými, čemuž napomáhá také prací v terénu. 

mailto:regionsever@prahjm.cz
http://www.prahjm.cz
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ROZPIS STOMATOLOGICKÉ LSPP - OKRES BLANSKO -  1. POLOLETÍ  2024 
(služba je sloužena od 8.00 - 13.00 hodin) 

Leden     
1.1.   MUDr. Bočková Eva          Kunštát, nám. ČSČK 38          516 462 203 
6.1.   MUDr. Bočková Jana          Kunštát, nám. ČSČK 38          516 462 203 
7.1.    MDDr. Dufková Simona        Lysice, Halasova 224           734 444 154 
13.1.   MUDr. Fenyk Vlastimil         Letovice, Tyršova 15           516 474 310 
14.1.   MDDr. Fojtíková Veronika       Rájec, Zdrav. středisko          516 432 138 
20.1.   Dr. Giryeva Halyna           Boskovice, Lidická 8           734 231 261 
21.1.   MUDr. Grenarová Marie        Blansko, Vodní 5B            724 081 182 
27.1.   MUDr. Ševčíková Radomíra       Poliklinika Blansko, Sadová 33     516 488 454 
28.1.   MDDr. Hájková Barbora        Blansko, Gellhornova 9         725 332 967 

Únor    
3.2.   MUDr. Hanáková Jitka         Blansko, Pražská 2394/1b        516 418 788 
4.2.   MUDr. Hošáková Kateřina       Adamov, U Kostela 4           516 446 428 
10.2.   MUDr. Houdková Radka        Blansko, Pražská 2394/1b        731 144 155 
11.2.   MUDr. Ševčík Štěpán          Poliklinika Blansko, Sadová 33     516 488 454 
17.2.   MUDr. Jaklová Eva           Boskovice, Smetanova 24          516 454 046 
18.2.   MDDr. Janáč Jiří            Boskovice, Lidická 10          537 021 289 
24.2.   MDDr. Javorská Aneta          Blansko, Pražská 2394/1b        797 755 170 
25.2.   MUDr. Jílková Stanislava       Rájec, Ol. Blažka 145           516 410 786 

Březen    
2.3.   MUDr. Kopáčková Drahomíra     Letovice, A. Krejčího 1a         516 474 369 
3.3.   MUDr. Kraml Pavel           Boskovice, Růžové nám. 2458/16     733 644 499 
9.3.   MUDr. Křížová Romana        Knínice u Boskovic, 330         774 844 735 
10.3.   MUDr. Kubínová Eva          Boskovice, Nemocnice Boskovice    516 491 263 
16.3.   MUDr. Kulhánková Emilie       Křtiny, Zdrav. středisko         516 414 291 
17.3.   MUDr. Ševčíková Radomíra       Poliklinika Blansko, Sadová 33     516 488 454 
23.3.   MUDr. Kutlíková Tatiana       Boskovice, Růžové náměstí 2345/12  602 882 007 
24.3.   MUDr. Loskot Pavel          Svitávka, Hybešova 197          516 471 210 
29.3.   MUDr. Ševčíková Radomíra       Poliklinika Blansko, Sadová 33     516 488 454 
30.3.   MUDr. Mikulášková Miroslava    Letovice, Mánesova 468/2        516 474 488 
31.3.   MUDr. Nečasová Lucie         Blansko, ZŠ TGM,  Rodkovského 2   607 812 963 

Duben    
1.4.   MUDr. Ševčíková Bohdana      Blansko, Svitavská 1A          516 416 386 
6.4.   MUDr. Paděrová Miroslava      Šebetov, 117                516 465 452 
7.4.    MUDr. Paulíčková Jarmila       Černá Hora, Zdrav. středisko      725 415 615 
13.4.   MUDr. Pernicová Libuše        Boskovice, Růžové nám. 2458/16     774 177 804 
14.4.   MDDr. Potůček Jiří           Blansko, Pražská 2394/1b        516 419 538 
20.4.   MDDr. Prachařová Iva         Poliklinika Blansko, Sadová 33     725 906 610 
21.4.   MUDr. Roth Pavel           Ostrov, Zdrav. středisko         516 444 326 
27.4.   MUDr. Roubalová Veronika      Černá Hora, Zdrav. středisko      723 184 842 
28.4.   MUDr. Semrádová Danuše       Sloup, Zemspol, 221           516 435 203 

Mimo výše uvedenou dobu je služba zajištěna v Úrazové nemocnici Brno, Ponávka 6, tel.: 545 538 111,         
ve všední  dny je služba zajišťována od 18:00 do 24:00. O sobotách, nedělích a svátcích od 8:00 do 20:00.
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UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ZPRAVODAJE: 17.3.2024 
Materiály (zvlášť text ve Wordu, zvlášť fotky ve formátu JPG, PNG) můžete zaslat  

na e-mail: zpravodaj@lipovec.cz
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